
CENA 120 SIT / POŠTNINA PLAČANA PRI POŠTI 6310 IZOLA- ISOLA

LOV NA DIREKTORJE
ŠPORTNIKOM SE NE DA / PRIKOLICE NA TEHNIČNI

IZOLSKI ŽENSKI LOBI
(Mef)Ste se že kdaj obrnili na pomoč na izolsko 
občino? Pomislite h komu so vas napotili.
Če je šlo za nekaj kompleksnega, splošnega ali 
nasploh nerešljivega, so vas verjetno napotili k 
županji. Če je šlo za problem v zvezi s pravnimi 
postopki so vas poslali k tajniku občine, ki je 
pravzaprav ženska, vendar ni tajnica. Seveda pa je 
marsikatero vašo zadrego lahko rešila že tajnica, 
ki prestreže prvi napad in nekatere rešitve skuša 
poiskati kar sama. Če bi radi dobili mnenja in 
usmeritve v zvezi s posegi v prostor boste morali 
do predstojnice urada ua prostorsko 
načrtovanje, če bi radi kupili ali prodali 
stanovanje pa vas bodo napotili k predstojnici 
urada za premožensko pravne zadeve. Kadar 
čakate na denar iz proračuna morate urgirati pri 
predstojnici Urada za finance, če imate težave s 
parkiranjem ali iščete dovoljenje za uporabo javne

le Banka Koper
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površine pa boste prej ali slej prišli do 
predstojnice občinske inšpekcije.
Za moško delovno silo so v Izoli od desetih 
možnih vodilnih mest ostala tri. Predstojnika 
imajo: urad za komunalni razvoj, urad za 
družbene dejavnosti in splošna služba. Če 
odštejemo občinske redarje in parkiriščnike je na 
občini zaposlenih 26 žensk in 14 moških. Na 
vodilnih mestih pa je razmerje 6:3.
Kako se že imenuje urad pri vladi republike 
Slovenije, ki ga skrbi enakopravnost spolov?

IZOLA
-778

l TRGOVSKA 4 OBRTNA CONA
Stel.: 066 646-608, 645

____  ____ —  ________ 8 fax: 066. 645 - 779
AVTODEl! - DODATNA OPREMA

NOVO v IZOLI!!!
okrepčevalnica

FAST FOOD VENI
Ekspres pripravljene pečene jedi za dom:

piščanci, Krače, rebrca, pizze, hamburger, 
topil sendviči, pommes frlttes.

Vsak dan od 8. do 21. ure, 
ob nedeljah in praznikih od 12. do 20. ure.

Telefon: 646 333

NLP NEZNANA 
LETEČA PLANETA

Skorajda ga ni bilo Izolana, ki v torek zvečer ne bi 
presenečeno pogledoval proti nebu in se spraševal kaj 
predstavljata dve nenavadno močni svetlobni telesi, ki sta 
se pojavili dokaj iznenada, potem pa obstali na nebu kot 
nekakšen NLP, ki mu je zmanjkalo goriva.
Na Mandrač TV smo hitro pripravili celo neposredni 
prenos, na 112 pa nam niso znali povedati nič določenega. 
Povedali so le, da so o pojavu obveščeni, vendar 
svetlobnih teles niso zaznali radarji, prav tako nihče ni 
obveščen o kakšen nenavadnem preletu. Svetlobni telesi
pa sta medtem izginjali in se spet prikazovali, dokler niso 
vsega razkrili astronomi, ki so povedali, da gre za planeta 
Venera in Jupiter, ki sta se prav v torek najbolj približala 
zemlji, kar se sicer zgodi le vsakih 16 let. Izginjanje in 
pojavljanje pa je bilo pač odvisno od oblakov, ki so takrat 
prekrivali zemljo.
Vendar brez slovenskih astronomskih podvigov le ne gre 
Komisija za poimenovaje malih teles v Osončju pri 
Mednarodni astronomski zvezi je planetoidi! 9674 
dodelila ime Slovenija. Poslej "ima" tudi Slovenija svoj 
planetoid ali asteroid, kot imenujemo majhne planete, ki 
krožijo okoli Sonca. Planetoid Slovenija pripada 
glavnemu pasu asteroidov, ki krožijo okoli Sonca med 
planetoma Mars in Jupiter, ima premer prbližno 5 
kilometrov in je trenutno oddaljen od Zemlje 525 
milijonov kilometrov. Za eno obkrožitev Sonca po 
eliptičnem tiru potrebuje "Slovenija" 4,12 leta

Adriatic %
VAŠA ZAVAROVALN

Splošno gradbeno podjetju

<S*VA**
PORTOROŽ

Obala 114, Portorož 
tel.: 066/ 770-328, 770-728 

fax: 066/ 770- 329



ODMERA DOHODNINE ZA 1999
Povprečna letna plača zaposlenih v Sloveniji je po podatkih 
državnega statističnega urada lani znašala 1.896.828 tolarjev. 
Ministrstvo za finance je na podlagi omenjenega podatka 
izračunalo lestvico za odmero dohodnine za leto 1998 in zneskov 
olajšav, ki se bodo upoštevali pri odmeri lanske dohodnine. 
Napoved za odmero dohodnine za leto 1998 morajo davčni 
zavezanci oddati do konca marca.
Dohodninske napovedi ni potrebno vložiti zavezancem, katerih 
dohodki ne presegajo 11 odstotkov povprečne letne plače zaposlenih v 
Sloveniji v letu 1998, ki znaša 208.651 tolarjev. Napovedi tudi ni 
potrebno vložiti učencem ali študentom, katerih prejemki iz naslova 
plačila za začasno ali občasno opravljeno delo prek študentskih ali 
mladinskih organizacij, ki posredujejo delo na podlagi pogodbe o 
koncesiji in katerih osnova za dohodnino, ne presegajo 51 odstotkov 
povprečne letne plače, to je 758.731 tolarjev. Tudi zavezancem, 
katerih edini vir dohodnine je pokojnina, ni potrebno vložiti 
dohodninske napovedi, če med letom 1998 v skladu z zakonom niso 
plačali akontacije dohodnine.
V ministrstvu za finance so na podlagi podatka o povprečni letni plači 
zaposlenih v Sloveniji za leto 1998 izračunali zneske olajšav, ki 
znižujejo osnovo za dohodnino za leto 1998. Tako znaša znesek 
neobdavčljivega dela v višini 11 odstotkov povprečne plače 208.651 
tolarjev (kot določa 7. člen zakona o dohodnini). Omenjena olajšava 
velja za vse davčne zavezance. Zneski olajšav po 8. členu omenjenega 
zakona pa so priznani invalidom s stoodstotno telesno okvaro v višini 
celotne povprečne plače, to je 1.896.828 tolarjev; učencem in 
študentom za prejemke, dosežene z opravljanjem dela prek 
študentskih in mladinskih organizacij v višini 40 odtsotkov 
povprečne plače, se pravi v znesku 758.731 tolarjev; starejšim od 
65 let v višini osem odstotkov povprečne plače, to je 151.746 
tolarjev.
Znesek posebne olajšave za vzdrževane družinske člane po 10. členu 
zakona o dohodnini znaša za prvega otroka in za vsakega drugega 
vzdrževanega družinskega člana 10 odstotkov povprečne plače, za 
vsakega nadaljnjega otroka pa se olajšava poveča za pet odstotkov 
povprečne plače. Tako torej olajšava za prvega otroka in za vsakega 
drugega vzdrževanega družinskega člana znaša 10 odstotkov 
povprečne plače ali 189.683 tolarjev, za dva otroka 25 odstotkov 
povprečne plače (10+15 odstotkov) ali 474.207 tolarjev, za tri otroke 
45 odstotkov povprečne plače (10+15+20 odstotkov) ali 853.573 
tolarjev, za štiri otroke v višini 70 odstotkov povprečne plače 
(10+15+20+25 odstotkov) ali 1.327.780 tolarjev, za pet otrok pa v

DRUŠTVO GLUHIH IN NAGLUŠNIH KOPER
razpisuje tečaj ZNAKOVNEGA JEZIKA GLUHIH

začetni tečaj (40 šolskih ur), ki se bo pričel predvidoma v mesecu marcu 
1999. Tečaj bo 1 krat tedensko po 3 šolske ure. Prijavnina 1.000 SIT. 

Rok prijave je 28.2.1999.
Dodatne informacije in prijave na tel. 066/ 276 - 277

VABILO
Ob prazniku Dneva žena, 8 marcu, vabi Društvo upokojencev Jagodje Dobrava 

na družabno srečanje, dne 6. marca ob 19 uri v hotel Delfin Izola.
Cena večerje s pijačo znaša 1800 SIT.

Listke za večerjo lahko kupite v Cvetličarni, 
nasproti lekarne San Simon pri gos. Krbavčič.

Vljudno vabljeni!

MALI OGLASI
-PRODAM ZASTAVO 128, letnik 85, reg. do februarja 2000, tel.: 644 423 zvečer
- PRODAM FERAL ( 600 sveč ) informacije: 600 010
-PRODAM RENAULT 11 GTL 1,4 , Iet87, rdeč, motor generalno obnov., radio, 
šibedah, reg. do 11/99, cena 250.000 SIT, tel 041 704 853
- HITRO IN POCENI TISKAMO kvalitetne vizitke, Garfield tel.: 645-296
- UGODNO PRODAM OKNA 140X140,180X140, vrata 120X220. Tel.: 645 296
- UGODNO PRODAM REGALNIK za dnevno sobo ( 270 X 235 cm ), tel.: 643 595
- PRODAM SUHA HRASTOVA DRVA za kurjavo, naželjo jih tudi razžagomo in 
razsekamo, tel.: 648 628
- NUDIM POMOČ PRI UČENJU za osemletko, tel.: 647 601
- PRODAM RENAULT 18 letnik 82, tel.: 647 601
- PO POVZETJU prodam brošuro 100 idej za dodaten in pošten zaslužek, tel.: 648 628
- UGODNO PRODAM ZAKONSKO SPALNICO staro 5 let, tel.: 648 628_________

višini 100 odstotkov povprečne plače (10+15+20+25+30 odstotkov), to 
je 1.896.828 tolarjev. Za vsakega nadaljnjega otroka se olajšava poveča 
na enak način. Olajšava za motenega otroka pa znaša 50 odstotkov 
povprečne plače, to je 948.414 tolarjev.
Zavezanci dokumentacije, s katero dokazujejo resničnost navedb, ne 
prilagajo k napovedi, razen kadar uveljavljajo dejanske stroške v 
primerih, ko so jim bili pri odmeri dohodnine priznani normirani stroški. 
Dokumentacijo morajo zavezanci hraniti še pet let od dneva 
pravnomočnosti odločbe o odmeri dohodnine in jo davčnemu organu 
predložiti na njegovo zahtevo.
Kot je razvidno iz lestvice za odmero dohodnine za leto 1998, je pri letni 
osnovi do 943.094 tolarjev davek 17-odstoten.
Če se letna osnova giblje med 943.094 in 1.886.186 tolarjev, znaša 
davek 160.325 tolarjev, k temu pa je potrebno dodati še 35 odstotkov od 
zneska nad 943.094 tolarjev.
V primeru, da je letna osnova v razponu od 1.886.186 do 2.829.281 
tolarjev, potem je višina davka 490.407 tolarjev in dodatnih 37 
odstotkov od tistega, kar je nad 1.886.186 tolarjev.
Pri letni osnovi nad 2.829.281 do 3.772.374 tolarjev znaša davek 
839.353 tolarjev plus 40 odstotkov nad 2.829.281 tolarjev.
Če se letna osnova giblje od 3.772.374 do 5.658.560 tolarjev, znaša 
davek 1.216.591 tolarjev plus 45 odstotkov nad 3.772.374 tolarjev.
Če pa letna osnova presega 5.658.560 tolarjev, znaša davek 2.065.375 
tolarjev plus 50 odstotkov nad 5.658.560 tolarjev.

Sicer pa predlagamo, da si pomagate z računalniškimi programi s 
katerimi boste sami izračunali davek, ki ga boste morali plačati.

BORZA 
ZNANJA 
IZOLA 
MATIČNA 
KNJIŽNICA 
IZOLA
Oktoberske revolucije 1, 6310 Izola, telefon: 066/ 647 530 
e-mail: izola@borzaznnnja.mss.edus.si 
vsak delavnik od 8 do 13 ure 
v sredo od 8 do 13 ure in od 16 do 18.30 ure

KAKO DO STORITEV 
BORZ ZNANJA?
Obiščite ali pokličite BORZO ZNANJA v Izoli. Zaprosili vas 
bomo za nekaj osnovnih podatkov, s katerimi bomo previdno 
ravnali.
Povedali nam boste svoje želje po znanju, informacijah ali 
spretnostih.
Preverili bomo, ali so podatki, ki jih potrebujete, na voljo v 
naši bazi informacij. V tem primeru vam bomo posredovali 
ime in telefonsko številko naših članov, ki vam lahko 
pomagajo. Če med našimi člani še ni ljudi, ki bi lahko 
zadovoljili vaše potrebe, se bomo potrudili in jih poskusili 
najti s pomočjo oglaševanja v medijih. Oglaševanje je 
anonimno in bezplačno.

KAJ BORZE ZNANJA 
PRIČAKUJEJO OD VAS?
Borze znanja posredujejo podatke o ponudnikih in 
uporabnikih znanj brezplačno.
Prosimo vas le za povratno informacijo.
Zanima nas, kako ste bili zadovoljni s ponudnikom oziroma s 
povpraševalcem. Vaša mnenja, predloge in ideje bomo 
zabeležili in jih upoštevali.

ML-'ANJ HI/ li I/Y.C.. je tednik Izolanov
Naslov: Veliki trg 1, 6310 Izola, tel /066/600 - 010, fax: 600-015 
Glavni in odg. urednik: Drago Mislej/ Uredništvo: D. Mislej,
Orlando H. (fotoreporter), K. Bučar / Tehnični urednik: Davorin Marc 
Tednik izhaja v nakladi 2000 izvodov, cena 120 Sit.
Založnik / elektronski prelom: GRAFFIT LINE, doo Izola
tel.: 600 - 010 / E-MAIL: MANDRAC @ S-NET. NET
ŽR: 51430 - 603 ■ 32431 / Tisk: BIROGRAFIKA BORI. Izola________

BOR Z A 
znanj/ V.
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OKROGLO O ISTRSKI MEJI
(SI- news) Svetovni slovenski kongres in Slovenska konferenca sta v 
začetku tega tedna pripravila okroglo mizo v ciklu Izza kongresa z 
naslovom Meja v Istri med argumenti in agresivnostjo. Udeležili so se je 
zgodovinarka iz Pokrajinskega arhiva v Kopru dr. Duša Krnelj-Umek, 
akad. kipar Janez Lenassi in prof. Frane Goljevšček. Pogovor je vodil 
Danijel Starman, predsednik Slovenske konference SSK.
Ena od ugotovitev je bila, daje na postavljanje meje v Istri treba gledati vsaj s 
treh vidikov, in sicer nacionalnega, upravno-teritorialnega in geopolitičnega. 
Duša Krnelj-Umek je z zgodovinskega vidika osvetlila vprašanje meje v 
Istri. Z novimi geopolitičnimi razmerami, ki so nastale po razpadu nekdanje 
Jugoslavije leta 1991, se je v Evropi spremenilo razmerje sil med sosednjimi 
državami, ki mejijo na Slovenijo; vprašanje oblikovanja slovenske državne 
meje v tem prostoru po nastanku nove države je zato treba gledati v kontekstu 
oblikovanja slovenskega naroda v preteklosti, zlasti v obdobju zadnjih 50 let, 
je dejala zgodovinarka. Poudarila je, da je postavljanje meje v Istri treba 
gledati vsaj s treh vidikov - nacionalnega, upravno-teritorialnega in 
geopolitičnega. Po njenih besedah je potrebno vedeti, da se bodo interesi - 
tako s severa kot z zahoda - stalno prepletali in da smo Slovenci nekakšen 
"klin med temi narodi, ki blažimo to napeto pozicijo, zato je tudi s tega vidika 
potrebno, da imamo neokrnjen prehod na odprto moije".
Janez Lenassi je povedal, da je v stiku s švicarskimi organi pridobil 
originalni posnetek oporoke, v katerem je zapisano, da je zemlja, ki jo je 
Antonio Caccia podaril piranski občini, neodtujljiva. Pirančan Antonio 
Caccia je namreč leta 1891 z oporoko zapustil svoja zemljišča v Savudriji 
mestu Piran, in sicer pod pogojem, da teh zemljišč ne odtuji ali proda; leta 
1893 je mestna oblast Pirana sprejela njegovo dediščino, navaja Civilna 
družba Slovenije za mejo v Istri. Lenassi je opozoril, da v primeru, če se tem 
pogojem ne zadosti, dediščina preide v last mesta Lugano v Švici.
Frane Goljevšček je predstavil ustanovitev in delovanje Civilne družbe 
Slovenije za mejo v Istri, ki je pripravila peticijo za Piranski zaliv. Kot je 
povedal, je bilo pred dvema tednoma javno podpisovanje peticije v Piranu, 
podpisovanje je bilo tudi v Kopru in se bo po Sloveniji nadaljevalo.

JE BOLNICA PRAVI KRAJ?
Zanimivo je, da so pobudniki podpise zbirali tudi v prostorih izolske 
bolnišnice, v času ko je tam največ obiskov. Seveda je pravica vsakega 
pobudnika, da dobi čimveč pristašev svoje ideje in pobude, vendar se zdi, da 
takšno zbiranje podpisov ne sodi ravno v ustanovo, kjer politika (in pobuda za 
ohranitev enotnega piranskega zaliva zagotovo sodi v področje politike) nima 
kaj početi. Predstavljajmo si namreč, da bodo jutri tam stali šolniki in zbirali 
podpise proti svojemu ministru, hari krišnovci podpise proti nadškofu, ribari 
pa za pravico do metanja petard na Trgu republike.

JAVNI ZAVOD
ZDRAVSTVENI DOM IZOLA

OBVEŠČA, DA PRIČNEJO S 1. MARCEM 1999, 
ORDINIRATIV DISPANZERJU ZA ŽENE V IZOLI,

Ul. OF št. 12 SLEDEČI ZDRAVNIKI SPECIALISTI

PONEDELJEK: dr. ROŽIČ VIČIČ NIVES spec. ginekolog in porodničar 
TOREK: dr. DEISINGER DUŠAN spec. ginekolog in porodničar 
SREDA: dr. RAVNIKAR JANISLAV spec. ginekolog in porodničar 

ČETRTEK: dr. GUZEJ ZDENKA spec. ginekolog in porodničar 
PETEK: materinska šola

Zgoraj navedeni specialisti bodo praviloma ordinirali v 
popoldanskem času.

Dodatne informacije in naročanje pacientk za pregled se vrši na telefonsko 
številko Dispanzerja za žene 645 101 dopoldne do konca februarja, v marcu 
pa od ponedeljka do četrtka popoldan, v petek pa dopoldan.

KAKŠNA TURISTIČNA ORGANIZACIJA?
Danes, v četrtek, 25. Februarja, bo ob 19.00 uri v prostorih 
srednje gostinske in turistične šole v Izoli javni poziv (nekoč 
imenovan javna razprava) za zbiranje predlogov o odloku o 
organiziranosti LOKALNE TURISTIČNE ORGANIZACIJE 
Izola.
Zakon predvideva lokalno turistično organizacijo, kot asociacijo 
osrednjega pomena razvoja turizma v občini z širokim (obveznim) 
članstvom. Kot je znano je zaradi različnih interesov in videnj 
bodoče organiziranosti turizma v občini kar precej razhajanja, še 
posebej med turističnimi delavci in občinsko upravo, saj 
predlagana in sprejeta organizacija javnega zavoda ne gre preveč v 
račun gospodarskemu interesnemu združenju, ki mu, mimogrede, 
ta ista občina menda dolguje skoraj polovico predvidenega denarja 
za delovanje. Rezultat tega je tudi odstop Igorja France z mesta 
direktorja GIZ za turizem.
Več informacij pa bomo zagotovo slišali na sami razpravi, ki je 
odprta tudi za vaše predloge in pobude.

KAJ SO JAVNE DOBRINE?
Občina Izola organizira SVET ZA VARSTVO JAVNIH DOBRIN. 
Področje dela in pristojnosti sveta bo predstavljen v naslednji 
številki Mandrača in Informatorja.
To pa seveda ne pomeni, da na Občini ne sprejemajo vaših 
predlogov in pobud za zagotavljanje pravic v odnosu do storitev z 
naslova javnih dobrin (beri izvajanje dela in cene komunalnih 
storitev ipd.).

DENAR ZA NAKUP SADIK
Vse kmetijske proizvajalce ponovno obveščamo, da se rok za 
oddajo vloge za natečaj za dodelitev nepovratnih sredstev za nakup 
sadik v letu 1999 izteka. Nepovratna sredstva so namenjena za 
nakup vseh vrst sadik.
Zadnji rok za oddajo vloge je 5.3.1999. Obrazce za vlogo prosilec 
dobi na sedežu Občine Izola, na sedežih krajevnih skupnosti in na 
sedežu Kmetijske svetovalne službe v Kopru.

RAČUNALNIŠKI PROGRAMI:
• Glavna knjiga
• Saldakonti dobaviteljev

posredovanje plačilnih nalogov 
preko diskete ali elektronske pošte

• Saldakonti kupcev
• Materialno poslovanje v gostinstvu
• Trgovinsko poslovanje
• Osnovna sredstva
• Blagajniški dnevnik
• Fakturiranje+izpis položnic

daljinsko ogrevanje 
poraba plina 
stroški upravljanja

• Izdelovanje programov po naročilu 
Knjigovodstvo za podjetnike in obrtnike
( knjiga prejetih in izdanih računov, knjiženje temeljnic, opomini, 
zamudne obresti, obračun prometnega davka, obračun plač in prispevkov, 
osnovna sredstva, bilanca uspeha, davčna napoved, statistika,.... )

Razvoj 
programske 
opreme v okolju 
Windows
Vzdrževanje
programske
opreme

Ker lahko posamezni specialist sprejme določeno število pacientk, 
priporočamo pacientkam čimprejšnjo izbiro ginekologa.

Direktor ZD IZOLA 
Marino FERFOLJA dr.med.

Javno podjetje KOMUNALA Izola
Novi telefonski številki uprave

namesto 647 370
uporabite: 600 - 180 in 600 - 185

Vse druge telefonske in fax. številke so nespremenjene
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SIMPOZIJ ZA VEČJO 
PRISOTNOST ŽENSK V POLITIKI
Vladni Urad za žensko politiko je v sredo, 17.2.1999, v Ljubljani pripravil 
celodnevni simpozij Za večjo prisotnost žensk v politiki Na simpoziju je bilo 
ob častnem gostu - predsedniku republike Milanu Kučanu in ob prisotnosti 
večjega števila ministrov ter znanih Slovenk izpostavljenih več neprijetnih 
resnic, predvsem pa nedvomno ugotovitev vseh uvodničark (Vike Potočnik, 
ljubljanske županje, Darinke Mravljak, predsednice komisije Državnega 
zbora RS za politiko enakih možnosti, Vere Kozmik, direktorice Urada za 
žensko politiko Vlade RS, dr. Brede Pavlič, direktorice Oddelka za napredek 
položaja žensk in enakost spolov pri UNESCU), daje ob pomembnem deležu žensk v 
družbenem življenju delež žensk na vodilnih mestih, posebej pa v politiki, premajhen. 
Vzrokov nizkemu številu žensk v slovenski politiki je več; prav gotovo je enega 
potrebno iskati tudi v sorazmerno poznem vstopu žensk v sfero javnega življenja. 
Medtem ko so prve ženske dobile volilno pravico 1893. leta v Novi Zelandiji, na 
Finskem leta 1906, v večini evropskih držav pa po prvi svetovni vojni, so jo v 
Sloveniji (Jugoslaviji) dobile šele leta 1946. Vse do današnjih dni je bila slovenska 
politika bolj domena moških, čeprav so bile v njej prisotne tudi ženske, a bolj 
kot izjema in ne kot pravilo. Danes se Slovenija s svojimi 7 poslankami ali 
slabimi 8% od skupnega števila poslancev v slovenskem parlamentu uvršča v 
zadnjo tretjino evropskih držav, če primerjamo zastopanost žensk v evropskih 
parlamentih - manj žensk kot pri nas imajo v svojih parlamentih Romunija, 
Albanija, Grčija, Malta, Ciper, Moldavija, Liechtenstein, Ukrajina, 
Andora, Makedonija in Turčija). Največ žensk ima v svojih parlamentih 
Švedska (40%), sledijo severnoevropske države (Norveška, Danska, Finska, 
Nizozemska, Islandija, Nemčija) in Avstrija ter Španija, kjer delež žensk 
dosega še vedno zavidljivo četrtino.
Še slabše mesto pa po številu žensk v vladi Slovenija zavzema med državami 
Sveta Evrope, in sicer zadnje (kot Ciper, Madžarska, Moldavija, Poljska, 
Romunija), saj v vladi ni niti ene ženske. V švedski vladi je delež žensk 
50%-en, v norveški jih je 42%, v finski tretjina, v francoski, nizozemski, 
španski, danski, avstrijski in luksemburški pa jih je približno četrtina.
Na simpoziji je članica švedskega parlamenta Marianne Carlstrom v svojem 
prispevku zagotovila, da več žensk v parlamentu nedvomno pomeni tudi boljšo politiko, 
v uvodnem referatu pa je dr. Joni Lovenduski, predavateljica na Oddelku za politologijo 
Univerze v Southamptonu, predstavila strategije za večjo prisotnost žensk v politiki, s 
katerimi se je delež žensk v zadnjih desetih letih znotraj laburistične stranke v Veliki 
Britaniji povečal na tretjino.

ZAVAROVALNICA
MARIBOR
Cankarjeva 3, Maribor

iŠČ6
ZAVAROVALNE ZASTOPNIKE
Za področje Pirana, Portoroža, Izole, 

Kopra, Sežane in Ilirske Bistrice

Vabimo komunikativne ljudi, ki jim pridobivanje novih znanj 
ter kontaktiranje z ljudmi pomeni ustvarjalni izziv in imajo 
najmanj srednješolsko izobrazbo, da se pridružijo našim že 
uveljavljenim zavarovalnim zastopnikom.

Nudimo vam ustrezno šolanje ter v času le-tega sklenjeno 
pogodbo o delu, stimulativno plačilo, po izpolnitvi v naprej 
dogovorjenega plana pa tudi sklenitev delovnega razmerja.

Kandidati naj svoje vloge z dokazili o šolski izobrazbi in 
predhodnih izkušnjah na področju prodaje pošljejo na
ZAVAROVALNICO MARIBOR d.d.,
Predstavništvo Koper, Ul. Zore Perello Godina 2,
6000 Koper
v roku 15 dni od objave oglasa. O rezultatih izbire bodo 
prijavljeni kandidati obveščeni v roku 30 dni od izbire.

Z današnjim tempom življenja ni veliko priložnosti, da se 
ženska - zaposlena mati, gospodinja, lahko za kakšno urico 

ali dve znebi vsakdanjih nalog in obveznosti ...

Morda je OSMI MAREC ta priložnost, ne zamudite je 
PRIDRUŽITE SE družabnemu srečanju, ki bo

KDAJ: v petek, 5. marca 1999 ob 19. uri 
KJE; v CSC - Riviera Izola

S KOM: z bojšimi ali slabšimi moškimi polovicami in v 
prijetnem vzdušju s PRIMORSKIMI FANTI

REZERVACIJE: 
trafika v Drevoredu 1. maja ali 

GŠC - Riviera Izola, na tel. 648 729.

Ženska sekcija "Gracijela Gobbo"

Jutranjemu slovesnemu in zelo dobro obiskanemu uvodnemu delu je sledilo 
intenzivno delovno popoldne z obilico referatov in diskusijskimi prispevki v 
treh sklopih: Odsotnost žensk v politiki kot problem sodobnih demokracij, 
Vpliv volilnih sistemov na izvolitvene možnosti žensk, Vpliv strank, medijev 
in drugih dejavnikov na prisotnost žensk v politiki. Vsem trem delovnim 
skupinam je bila ob izpostavljenih podatkih, ki ne govorijo v prid trenutni 
prisotnosti žensk v politiki (delež žensk namreč pri nas celo upada), skupna 
skrb, da naj se ta delež vendarle poveča. Nakazane so bile tudi poti, kako do 
tega cilja priti. Z javnim opozorilom, daje delež žensk potrebno povečati, in s 
svojo medijsko odmevnostjo je simpozij prav gotovo dosegel svoj namen. Pot 
do večje prisotnosti žensk v politiki pa je še dolga: vila se bo predvsem znotraj 
političnih strank, kjer bo od uveljavitve t.i kvot in uvrstitve na mesta, ki 
omogočajo izvolitev, odvisno, ali bodo ženske, ki si to želijo in ki to pot 
izberejo, res bolj prisotne na vseh ravneh političnega življenja naše mlade 
države. Da ženske zmorejo biti tudi dobre političarke, kot so lahko dobre 
učiteljice, zdravnice, novinarke, pravnice ipd., o tem pa najbrž ne more biti 
dvoma.

Jelka Morato-Vatovec,
koordinatorica Urada za žensko politiko za koprsko in postojnsko regijo

NEKAJ PARKIRNIH NASVETOV
(Iz naslednje številke občinskega Informatorja)

KAJ MI OBČINA NUDI, ČE KUPIM PARKIRNI LISTEK ALI 
DOVOLILNICO ZA PARKIRANJE NA PLAČLJIVIH PARKIRIŠČIH?
* Občina omogoči predvsem parkiranje na plačljivih parkiriščih na Lonki, za 
stavbo Pošte in na Velikem trgu.
* Vozila so zavarovana za škodo, ki bi nastala v času obratovanja parkirišč (ne 
kraje vozila ali delov vozila) do višine 400.000,00 SIT.
KAJ NAREDITI, ČE PRIDE DO POŠKODOVANJA VOZILA?
* Najprej se obvesti delavca na parkirišču, ki potrdi škodo (vidi ali sliši). 
Delavec nato posreduje prijavo nadrejenim ali napoti stranko v uradne 
prostore. S seboj je potrebno prinesti veljavni parkirni listek ali dovolilnico, 
prometno dovoljenje in osebni dokument.
* Prijavo na zavarovalnico izpolni uradna oseba Občinske inšpekcije in jo 
posreduje zavarovalnici.
* Škodni cenilec zavarovalnice opravi ogled vozila na kraju samem ali na 
sedežu zavarovalnice in oceni višino škode.
* Praviloma sledi izplačilo škode.
* Občina ima pogodbo o zavarovanju sklenjeno z Zavarovalnico Maribor.
KAJ NAREDITI, ČE ZA BRISALCI VOZILA DOBITE OBVESTILO O 
NEPLAČANI PARKIRNINI?
Z obvestilom stopite do najbližjega delavca na parkirišču ali se oglasite v 
uradnih prostorih občinske inšpekcije in plačate ustrezno parkirnino. To lahko 
storite tudi kasneje, vendar preden dobite plačilni nalog zaradi neplačevanja 
parkirnine.
V kolikor imate parkirnino poravnano, pa listka ali dovolilnice ni bilo na 
vidnem mestu in dobite obvestilo, najbližjemu delavcu na parkirišču ali uradni 
osebi občinske inšpekcije pokažite dokazilo o plačilu.



V ozadju

LOV ZA DIREKTORJI
Verjeli ali ne, v tem zaposlovalno slabem obdobju v Izoli iščejo kar nekaj 
direktorjev in čeprav je zanimanja precej je izbrancev zaenkrat bolj 
malo. Zanimivo je, da gre v glavnem za direktorska mesta v družbenih 
dejavnostih oziroma v ustanovah, ki živijo na plečih državnega ali 
občinskega proračuna. Kadrovanje poteka zgolj po strankarskih poteh, 
čeprav vsi prisegajo na strokovnost.
CENTER ZA KULTURO, ŠPORT IN PRIREDITVE 
Že nekaj časa je najbolj aktualno kadrovsko vprašanje povezano z zasedbo 
direktorskega mesta Centra za kulturo, šport in prireditve. Ta novonastala 
inštitucija, ki ima status javnega zavoda, naj bi po organizacijski shemi imela 
poslovnega direktorja, ki naj bi bil nekakšen manager centra ter dva 
programska direktorja, enega za kulturo in drugega za šport. Ker je seveda že 
dolgo vsakemu polpismenemu občanu jasno, da takšna nova organiziranost ne 
mere biti bolj varčna od dosedanje, ko smo imeli dva sekretarja (ZKO in 
ZTKD) je tudi samim prdlagateljem in ustanoviteljem končno sinilo 
spoznanje, da ta zabava, ki jo je resda poforsirala država, stane precej več in 
bo dodatno obremenila občinski proračun. Na to, da bi poslovni direktor sam 
sebi ustvarjal plačo so seveda hitro pozabili, saj takih idiotov ni ravno veliko 
naokoli, zato so trenutno v teku različne kombinacije, ko naj bi poslovni 
direktor opravljal tudi funkcijo enega od programskih direktorjev in bi tako 
namesto treh plačevali dve mesečni plači.
Seveda tudi takšno reševanje zapleta ni ravno preprosto, saj kandidati, ki naj bi 
se lotili dveh del naenkrat, dobili pa eno plačo, niso prav zagreti, po drugi 
strani pa že obstajajo dosedanji sekretarji, ki se jim v primeru, da novodošli 
izbere njihovo področje kot »rezervno« bolj slabo piše. Povrhu vsega pa se 
dosedanjemu v.d. direktorja, Lucianu Kozloviču koncem tega meseca izteče 
podaljšan mandat, kar pomeni, da bo že ustanovljeni a nedoživeti center ostal 
brez glave.
Razpis za direktorja, vsaj po naših informacijah, še ni bil objavljen, v tem času 
pa se je zvrstilo že nekaj kandidatov, nekateri med njimi pa so se že lotili kar 
organizacijskih in kadrovskih sprememb, ki jih bodo postorili, ko bodo 
izvoljeni. Kot eden resnejših kandidatov je bil omenjan Miro Bornšek, ki naj 
bi mu takšno mesto obljubili v ZLSD za njegovo ravnanje v času, ko je bil še 
član občinskega sveta v vrstah SDS, vendar se je imenovani prijavil tudi na 
razpis za ravnatelja osnovne šole Vojke Šmuc, kjer je zaposlen, tako da je 
nekako poniknil med druge kandidate za direktorja Centra. Dokaj glasno je 
svojo kandidaturo napovedal Darko Filiput, sicer predsednik SNS za Izolo in 
športnik po duši, vendar se zdi, da v strankarskih vrstah pozicije nima prav 
veliko podpore. Kakšna je moč opozicije v Izoli pa je bolj ali manj jasno. Med 
kandidate se je napovedal tudi Egidio Krajcar, nekdanji veslač in prav tako 
športnik po duši ter nesojeni občinski svetnik iz vrst istrskega demokratskega 
združenja, vendar o njem ni slišati niti glasov za, niti glasov proti. V zadnjem 
času sta se pojavili še dve imeni: Iz vrst ZLSD naj bi prišla predloga za 
Branka Pišlarja, ki pa je zaposlen na dobrem mestu v Delamarisu, zato je 
njegova kandidatura zelo vprašljiva, ter Marina Domia, ki naj bi se iz Pule 
vrnil nazaj v Izolo. Tudi ta kandidatura je prej tipanje terena kot resna napoved 
bodočih kadrovskih kombinacij. Skratka, v vseh primerih gre za športnike, ki 
bi eventuelno prevzeli tudi mesto programskega direktorja za šport, z izjemo 
Bomška, ki se vsaj malo spozna tudi na kulturo in prej neimenovanega Vojka 
Vojvodo, katerega kandidaturo so napovedovali čisto na začetku postopka, 
potem pa nič več.
Podobno je tudi s kandidaturo za mesto ravnatelja osnovne šole Vojke Šmuc, 
kjer se bodo, po nam znanih podatkih, soočili štirje kandidati: ob dosedanji 
ravnateljici Diomiri Tkalčič še Jelka Morato Vatovec, Miro Bornšek in 
kandidat iz Kopra, po poklicu telovadni učitelj. Seveda bodo direktorja 
predlagali zaposleni, toda zelo pomembno besedo bo v tem primeru imel tudi 
občinski svet in glede na razmerje sil je težko pričakovati kakšne radikalne 
spremembe v vodstvu šole.
To pa še ni vse v zvezi s kadrovsko direktorsko problematiko. Intenzivno 
namreč potekajo dogovarjanja o kadrovanju direktorja javnega zavoda za 
turizem, kjer se med najresnejšimi kandidati omenja nekdanjega predsednika 
izvršnega sveta Jožeta Černeliča, aktualno pa postaja tudi mesto direktorja 
GIZ-a, ki gaje zapustil Igor Franca, ko je postal predsednik stranke LDS za 
Izolo. Pa naj še kdo reče, da se službe v Izoli ne dobi.

ZAVAROVANJE JE ZDRAVO
Izolski Agent je že uveljavljena 
zavarovalniška agencija, saj so z 
delom začeli že leta 1991, danes pa 
uspešno pokrivajo področje Izole,
Lucije in dela Kopra. O tem, kako 
se godi zavarovalničarjem danes in 
o našem odnosu do zavarovanja 
nasploh smo se pogovarjali z 
direktorjem izolskega Agenta,
Stojanom Ljubičem.
- Tukaj ste zaposleni sami stari 
zavarovalniški mački.
- - Res je, tukaj so že od začetka 
zaposleni ljudje, ki so že pred tem 
delali v zavarovalstvu, tako da imajo nekateri že več kot 20 let dela v tem 
poklicu.
- - Vi ste zastopnik za zavarovalnico Adriatic.
- - Da, smo ekskluzivni zastopnik za to zavarovalnico in posredujemo vse vrste 
zavarovanj in zdaj nudimo cel zavarovalniški servis kot Adriatic, le da delamo 
za in za njegov račun.
- To je skoraj neke vrste franšizing?
- - No ja, čeprav bi ta trenutek franšizing za nas bil boljši, ker bi se lahko bolj 
prilagodili zavarovancu, saj smo zdaj dokaj omejeni.
- Od česa je odvisno vaše poslovanje?
- Predvsem od naših zavarovancev. Pohvaliti se moramo, da je v vseh naših 
enotah zavarovanih približno 15.000 zavarovancev. Res imamo omejeno 
področje, saj delamo zgolj na obali, imamo celo začrtan teritorij, ki ga 
pokrivamo, vendar smo z rezultati vseeno zadovoljni.
- Se je s konkurenco zavarovalnic vaše delo kaj spremenilo?
- V prihodnosti bomo verjetno še bolj občutili konkurenco, vendar se je ne 
bojimo prav posebej, saj smo se tako približali zavarovancu, da mu, ne le 
poberemo zavarovalno premijo, ampak mu ob celotnem servisu pomagamo pri 
odpravljanju škode, zagotavljamo čimprejšnje izplačilo škode in podobno, 
tako da zavarovanec nima nobene dodatne poti zato, da reši te težave.
- Kako bo z vami, ko pridejo sem evropske zavarovalnice?
- Tudi banke so že prišle k nam, pa so se prilagodile trgu, ki je pri nas. Tuje 
zavarovalnice bodo morda ponudile kakšne nove programe, vendar se bodo 
morali prilagajati oni nam, mi pa njim. Morda pa bo le prišlo do tega, da se 
bodo na ta način nekatera zavarovanja, ki so zdaj predraga, pocenila.
- Kako pokrivate konkretno Izolo?
- Pokrivamo v celoti zavarovalnega portfeila približno 90% Izole, kar je 
gotovo posledica tega, da smo vsi že dalj časa v zavarovalstvu in smo zadržali 
naše zavarovance, v skupnem pa mislim da pokrivamo približno 10 odstotkov.
- Kako ljudje gledamo na zavarovanje?
- Kultura zavarovalstva se je spremenila, z lastninjenjem stanovanj in 
podobnimi stvarmi so ljudje začeli razmišljati o teh zavarovanjih. Naslednji 
premik bo gotovo v zvezi s pokojninskimi zavarovanji, še vedno pa je slabše 
kot bi lahko bilo zaradi standarda ljudi. Mnogi bi se radi zavarovali, pa jim 
finančno stanje tega ne dovoljuje.
- Katero zavarovanje je najbolj interesantno?
- Posebej dobro gredo zavarovanja nepremičnin in avtomobilov, slabše pa je z 
življenskimi zavarovanji, kijih trenutno slabše sklepamo, kar je verjetno tudi 
posledica ravnanja nekaterih zavarovalnic, ki so ponujale življenska 
zavarovanja, ki niso prinašala obljubljenega.
- Prihajate z novim zavarovanjem.
- Prvo dodatno nadstandardno zavarovanje, ki ga ponujamo letos je 
zavarovanje zdravil. Z minimalnim doplačilom kakšnih 300 tolarjev mesečno 
ima krita vsa zdravila, ki so na takoimenovani negativni listi (belem receptu).

V naslednji številki Mandrača bomo natančneje predstavili to 
zavarovalniško novost in objavili seznam dobitnikov nagrad vsakoletnega 
žrebanja, ki ga pripravijo v agenciji Agent v Izoli. Nagrajenci so bili o 
izidu žrebanja že obveščeni, čez teden dni pa bodo njihova imena tudi 
vsem nam na vpogled. Čestitamo.

/k
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ŠIFRA
Ivan Konstantinovič s.p.

Promet z nepremičninami
Stanovanja - hiše - parcele ■ poslovni objekti

Sončno nabrežje 14, 6310 Izola, tel.: 066/ 643 - 210
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NOGOMET
Ta teden je bilo v MNK Izola 
zelo živahno. Mladinska in 
kadetska ekipa sta gostili 
kadetsko reprezentanco
Slovenije. Z odlično igro so 
mladinci z 2:0 premagali 
kadetsko reprezentanco
Slovenije. (Strelci : Gavrič,
Mujkič).
Kadeti so s 3:0 izgubili.
Pri kadetski ekipi je z novim 
trenerjem K.Valdevitom, že 
opazen napredek.
Članska ekipa je odigrala dve 
prijateljski tekmi proti Jedinstvu 
iz Bihača (0:4) in proti 
tretjeligašu iz Koštabone 
Rokava z rezultatom 1:5.
(strelci: Tonejc 2, Aščič. Babič,
Kozlovič)

M.Božičič

BOŽIČIČ in BRNE 
REPREZENTANTA
V Dekanih je bila na pripravah 
kadetska reprezentanca
Slovenije (U 16) v kateri sta bila 
tudi izolska igralca Božičič in 
Brne. Reprezentanca je 
premagala kadete Izole (3:0) in 
izgubila z izolskimi mladinci (0:2)
KORTE BREZ HAJDINA
Nogometaši Kort so priprave začeli brez 
Hajdina, k vojakom pa je odšel tudi Sorgo. 
Trener Patarič pa je moštvo okrepil z 
mladim Davidom Sredinškom, ki je prišel 
iz koprskega prvoligaša.

ROKOMET-moški 1. liga 
RA0EČE:IZ0IA 27:24115:81
Izola: Mičovič 2, Sovdat 3, Vidmar 3, 
Muha, Matijaševič 2, Cah 2, Vučinič, 
Gologranc 4, Čebular 1, Štor 2, 
Radosavljevič 9

Izolani bi z malo več sreče in predvsem 
spretnosti v prvem delu srečanja lahko 
izvlekli več kot ugoden rezultat. Na 
gostovanje v Rateče so odšli s tihim upanjem, 
da bi lahko pripravili presenečenje, vendar je 
bilo presenečenja konec že po uvodnih 
minutah tekme, ko so varovanci trenerja

KAPUČINO

Radojkoviča izgubljali žoge kot za stavo, 
rezervno moštvo celjskega superligaša pa je to 
redno kaznovalo z zadetkom.
V drugem delu so se domačini zadovoljili z 
doseženim, Izolani pa so počasi začeli topiti 
razliko in v 50 minuti je bilo vsega dva 
zadetka razlike (22:20). Takrat pa je na sceno 
stopil domači vratar Mdved in obranil dve 
sedemmetrovki ter ' tako preprečil 
presenečenje, ki bi Izdane krepko popeljalo 
proti sredini prvenstvene lestvice.
Kljub temu pa igra daje nekaj upanja in dve 
domači tekmi (s Slovanom in Skofjeločani) bi 
lahko predstavljali rešitev iz nevarnih vod boja 
za obstanek.
Izolsko moštvo je še vedno na desetem mestu 
prvenstvene lestvice s sedmimi točkami, v 
soboto 27. februarja pa bodo igrali domačo 
odločilno srečanje s Slovanom.
Podpora s tribun bo več kot dobrodošla.

ODBOJKA-moški 2D0L 
Ljutomer:Hoteli S. Zaliv 1:3110, 
-5, -9, -81
Hoteli Simonov zaliv: Klemenc, 
Bažec, Paliska, Gasparini, 
Hajdukovič, Grmača, Ceroici, 
Toth, Nanut, Komadina 
Izolani so dobili drugo 
zaporedno tekmo in tako 
napovedali varnejše
nadaljevanje prvenstva,
predvsem pa vse boljšo igro, ki 
obeta, da bomo v Izoli v 
naslednjih letih gledali vsaj 
drugoligaško odbojko. V 
Ljutomeru so odigrali tako kot 
od njih zahteva trener Benič in 
predvsem ohranili mirno kri ter 
domačine, kljub porazu v prvem 
setu z zanesljivo obrambo na 
mreži prisilili k predaji.
Prav blok je postal izolsko 
najmočnejše orožje in ko se 
razigrajo Komadina, Grmača in 
Ceroici, kot se je zgodilo v 
Ljutomeru, potem sodijo med 
boljša moštva v tretjeligaškem 
prvenstvu.
Do konca čakajo Izolane še tri 
tekme doma in obstanek ne bi 
smel več priti na dnevni red. Že 
v soboto prihaja v goste Kovinar 
iz Kočevja, ki je na lestvici tri 

mesta pred izolskim moštvom in zmaga je 
skorajda imperativ.

Odbojka-ženske 3 dol
BohiniiŽOK Radio Morje 3:0 (13,14,141
Rezultat je bil 3:0 za domače, lahko pa bi 
bilo tudi obratno, saj že izidi posameznih 
nizov povedo, da sta bili v dvorani dve 
enakovredni moštvi. Z nekaj več sreče in 
predvsem izkušenj bi Izolanke lahko v 
Bohinju, pri moštvu ki se še vedno bori za 
napredovanje prišle celo do zmage, kar bi 
zagotovo pomenilo vrhunsko presenečenje 
za tiste, ki ne spremljajo napredka v 
njihov i igri.
Lahko pa si to mlado in obetavno moštvo 
ogledate to soboto na domačem derbiju z 
moštvom Keniiplast 3 iz Kopra, ki je na 
prvenstveni lestvici sicer pred Izolankami, 
vendar domače obljubljajo zanesljivo 
zmago.

Izolanom žal ni uspelo vrniti dolga Radečanom. Bili 
so sicer blizu, toda kot vedno, je samo en polčas 
tekme le premalo. Trenerski tandem Radojkovič - 
Radojkovič sicer stvari počasi ureja, je pa gripa kar 
zdesetkala rokometno dvorano. Pri obojih je na

članskih treningih večina mlajših igralcev in igralk. Nič 
kaj prijetno, sobota bo odločilna za obe ekipi. Fantje 
bodo gostili "prijateljski " Slovan, dekleta pa 
ambiciozni Branik. Kar ne moremo brez zgodovine. 
Tokratna stopnička lahko res reši celo sezono. Toda 
Slovan nam je marsikaj zagrenil. Večina srečanj na 
robu "viteštva”, da ne maramo Janezov pa ni od danes. 
Obremenjevati se, povrh vsega pa še v Izoli. Tekma bo 
res "visokega rizika", s hladnimi živci in zavzeto igro 
pa se Izolani lahko nadejajo uspehu. Tudi Slovanovci 
niso brez problemov, kar nekaj je tudi skupnih z našimi. 
Trenutno so točkovno na boljšem, toda že naslednjih 
nekaj kol, lahko sliko pokvarijo, razpored tekem je 
nam veliko bolj naklonjen. No, najprej morajo skočiti 
in šele potem hop.
Tudi dekleta bodo morale v soboto s 4. brzino. Poraz, ta 
bi pokvaril še tisto malo "dobrega" kar premore ekipa. 
Kot neka zarota deluje vse skupaj. Že lep čas Čuk nima

kompletne ekipe na treningih. Toda kar nekaj 
problemov je "nenaravnih” in te bodo morale dekleta 
rešiti same. Težko, seveda, če nudiš samo zdravo in 
prijetno zabavo je "nezaželjeno” zahtevati kaj več. 
Ah, težko. Tudi sam sem se že preizkusil kot trener 
ženske ekipe (kar dolgo je že od tega) in bistvenih 
sprememb ni. Na kaj vse moraš biti pozoren. Pri 
velikih klubih je to lažje, daš in zahtevaš, kdor ne 
zmore pač odstopi. Seveda tako radikalno tudi ne gre, 
malo ljubezni in pa malo pripadnosti klubu, mestu. 
Mogoče malo preostro, toda z željo, da vsakdo 
razmisli in kaj vrne. Pa ne meni.

POD
BELVEDERJEM
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IZ IZOLE NA BJELAŠNICO
Mlada izolska smučarka Romina Kobal se je pred štirinajstimi 
dnevi kot članica slovenske B reprezentance udeležila 
mednarodnega smučarskega tekmovanja FIS KUP ZOl 84 
"Djeca za mir".
Na tekmovanju je sodelovalo veliko število mladih smučarjev iz 
Avstrije, Čila, Hrvaške, Švice, Makedonije, Bosne in Slovenije, 
tekmovali pa so v slalomu in veleslalomu. V slalomu je zmagala 
izvrstna hrvaška smučarka Nika Fleiss. Romina Kobal pa je bila 
izvrstna četrta, nekoliko slabše ji je šlo v veleslalomu, kjer je zmagala 
Švicarka Keusch, Kobalova pa je bila šesta.
Po vrnitvi s tekmovanja smo jo povprašali, kako je bilo na 
olimpijskem prizorišču in kako je potekalo tekmovanje.
- Moram povedati, daje bilo tekmovanje odlično organizirano in da so 
bile proge zelo dobro pripravljene, kot da bi šlo za olimpijske igre. 
Tudi vse druge tekmovalke so bile s progami zelo zadovoljne, pa tudi 
organizatorjem se pozna, da so imeli nekaj izkušenj še iz organizacije 
olimpijskih iger.
- Kako pa so urejena smučišča nasploh?
- Smučišča so izredno lepa, snega je bilo veliko, turistov pa 
razmeroma malo, čeprav so cene zelo primerne. Celodnevna 
smučarska vozovnica stane nekaj manj kot 1.500 tolarjev, vlečnic pa 
je res veliko in če bi imela možnost, bi šla za zimske počitnice na 
smučanje kar tja.
- Kaj pa odnos do vas tekmovalcev?
- Zelo prijazen in uslužen. Naj povem samo to, da so zaradi našega 
tekmovanja ustavili žičnice, tako da smo jih lahko uporabljali samo 
mi.
- Katera tekmovanja te čakajo zdaj?
- Najprej grem na tekmovanje treh dežel, kjer bi rada naredila dober 
rezultat, potem pa naprej za državno prvenstvo in seveda medklubsko 
tekmovanje, ki je za nekatere najpomembnejše.
- Kam trenutno sodiš v slovenskem smučanju?
- Čeprav je težko oceniti po nekaj tekmah pa mislim, da sem med 
10-tim in 20 - tim mestom, v slalomu pa verjetno med desetimi.
- Si že kaj utrujena od smučanja?
- Sem in oče. ki me vozi naokoli in trenira zagotovo tudi. Poletje bo 
kar prav prišlo.

ZIMA JE ŠE VEDIMO MLADA
In mi imamo še vedno 
veliko izbiro oblačil za 
smučanje znanih 
izdelovalcev. ■AIA

Manziolijev trg 1 tel. 648-844

NAMIZNI TENIS
IZOLANI MED REPREZENTANTI
Mladi slovenski namiznoteniški igralci so se zbrali na pripravah v 
Novi Gorici pod vodstvom koprčanke Polone Čehovin, ki je 
selektorka mladih ženskih namiznoteniških reprezentanc.
Med izolskimi igralkami za pionirsko reprezentanco kandidira Jana 
Ludvik, pri treningih pa je sodeloval tudi izolski mladinec Tarik Targo.

KEGLJANJE 
1 LIGA - ŽENSKE
Tekma 13. kroga med Miroteksom in Mehanom Izola je bila zaradi 
bolezni vrste igralk preložena.

2. LIGA-MOŠKI
Ljubelj: Mehano Izola 7:1 (5293:4924)
Igralci Mehana proti prvouvrščenemu moštvu druge lige niso imeli 
nobene možnosti, 369 podrtih kegljev v korist domačinov pa zgovorno 
pove, kakšno je bilo razmerje sil na kegljišču.
Mehano Izola je trenutno na predzadnjem mestu prvenstvene lestvice 
in jih do konca čaka še trd boj za obstanek.

SALON ZDRAVJA IN LEPOTE

(éiìhuette WmSk
Izola, Smrekaijeva 37, tel.: 066/ 646-403

qoutìoue nino
IZOLA, Ljubljanska 40, tel. 066/646-225

l//4<xliS
w * V fitnessstudio

IZOLA / Ljubljanska 51 / tel. 648-042

NOVO V IZOLI !!! N
OKREPČEVALNICA
FflST FOOD VENI

v Postojnski ulici št. 11

HITRO PRIPRAVLJALNICO PEČENIH JEDI
pečeni piščanci - krače - rebrca

PIZZERIA IN TOPLI PRIGRIZKI
pizze - hamburgerji - topli sendviči - pommes frites

Odprto vsak dan od 8.30 do 21. ure 
Ob nedeljah in praznikih od 12.0 do 20. ure

Telefon: 066 646 333
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Začelo se je kot najbolj običajen športni 
intervju s trenerjem odbojkarskega kluba, 
toda trener OK Hoteli simonov zaliv je 
tako zgovoren mož s toliko zanimivimi 
izkušnjami, da je pogovor hitro krenil 
drugam od običajnega športnega 
intervjuja. Zato iz celotnega pogovora, ki 
je trajal kar nekaj ur o odbojkarjih le to:
- Ko sem iz Sarajeva prišel v Izolo sem imel 
za seboj veliko izkušenj v delu z mladimi 
selekcijami in tudi v tem primeru sem 
predlagal naslednje: naredimo carski rez, 
obdržimo mlade domače igralce in z njimi 
igrajmo v drugi ligi dokler ne bomo imeli 
moštva za napredovanje.
Žal takrat nisem dovolj vedel o moči 
slovenske druge odbojkarske lige, pa tudi 
samega moštva še nisem dovolj poznal. 
Spoznal sem namreč, da so fantje resnično 
izvrsten »material« za izdelavo odličnih 
odbojkarjev, toda njihovo taktično in tehnično 
znanje je bilo pod vsako kritiko. Zato sem se 
lotil najprej tega, to pa seveda terja svoj čas in 
zato so nas na začetku premagovale tudi 
ekipe, ki na dejansko ne bi smele, saj smo že 
na pogled favorizirani, z moštvom, ki je eno 
najvišjih v Sloveniji in hkrati tudi eno 
najmlajših.
Zdaj so fantje počasi razumeli, kaj želim od 
njih, stekle so nekatere kombinacije in ko se 
je dokončno vrnila samozavest po tistem 
nesrečnem porazu v Vuzenici, se zdi vse lažje 
in pot do obstanka ne bi smela biti problem. 
Dejstvo je namreč, da so zmage skrite v glavi 
in ne v rokah ali nogah, ki so sicer pomembne 
a ne najpomembnejše.

g. Benič, trener OK H. Simonov zaliv Izola

- Pravite, da imate ekipo izredno 
perspektivnih igralcev.
- Res je, gre za fante, ki so stari od 16 do 20 
let, vsi po vrsti izredno visoki in grajeni za 
odlične odbojkarje. Problem je le v tem, da ne 
vedo, ali naj bodo vrhunski športniki. S tem 
probelmom se jaz doslej še nisem srečal in ga 
moram šele absolvirati. Dejstvo je, da bi kar 
nekaj igralcev, od Komadine do Gasparinija 
in Totha ter tudi ostali lahko čez leto ali dve 
prišlo do reprezentance. Toda za to je treba 
nekaj žrtvovati. Pa ne gre za treninge, saj so 
na teh dokaj redni. Gre za druge, čisto 
mentalne stvari. Eden bi moral shujšati, pa 
mu ni do tega, drugi bi moral ojačati, pa se 
mu tudi ne da.

dr. Pešič, dolgoletni vodilni človek OK H. 
Simonov zaliv Izola

Tako dejansko zapravljajo kariere v naj lepših 
letih. Kako jih motivirati še ne vem. 
Materialno so preskrbljeni, ambicij pa je 
premalo. V Sarajevu je to lažje, saj športni 
uspeh pomeni drugačen status v okolju, tukaj 
pa tega preprosto ni. Dvomim, da bi bil tudi 
profesionalizem bistveno uspešnejši, čeprav 
je res težko pričakovati, da bodo fantje delali 
zgolj tako, zaradi sebe.
Naj povem primer: ko sem prišel sem vprašal 
predsednika kluba, če imajo fantje opremo, 
pa je odgovoril, da si jo bodo kupili sami. To 
ne more biti tako. Kako naj sploh kaj 
zahtevamo od igralcev, če jim ne damo niti 
osnovnega za delo. Zato vztrajamo na tem, da 
uprava išče denar za pokrivanje stroškov, ker 
na ta način tudi oni in jaz kot trener lahko 
ohranim nekaj avtoritete.
- Realno gledano, do kod seže ta 
generacija izolskih odbojkarjev?
- - Prepričan sem, da bi se v dveh letih lahko 
borili za napredovanje v prvo ligo in če bomo 
ostali skupaj se bo to tudi zgodilo. Vsi smo 
videli, kako znamo uspešno igrati proti 
prvoligašem (Salonit, Reka) in nas tega ni 
strah. Strah pa nas je tega, da bodo nekateri 
odšli na študij v Ljubljano, drugi pa morda 
celo nehali, saj tukaj v Sloveniji mladi 
prenehajo z aktivnim športnim 
udejstvovanjem pri 20-tih letih, kar je 
pravzaprav še mladinska kategorija.
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KONCERT JE BIL
V Hotelu Marina se je v soboto, 20. februarja 
zgodil izredno zanimiv dogodek za ljubitelje Jazza. 
Francesca Simone je s svojo spremljevalno skupino 
odigrala brezplačen koncert v okviru prve 
slovenske turneje. Trio je brez veliko filozofiranja 
pokazal, kako se igra vrhunski jazz, žal pa je bil 
celotni vtis nekoliko okrnjen zaradi hudega 
prehlada pevke, ki pa je vseeno stoično odpela 
celoten repertoar in izsilila še bis pri občinstvu, ki 
je, kot je že običajno, prišlo v glavnem iz Kopra. 
Izolani so bili doma in gledali Orion ali kaj 
podobnega.

12. koncert, 6. sinji 
50 let glasbene šole Koper

Sidonija Lebar 
violina

Katarina Krpan (Hrvaška) 
klavir

Program
J. Brahms, C. Franck, D. Pejačevič

Sobota/Sabato, 27. februar ob 20
Dvorana palače Gravisi-Barbabianca 

Koper, Gallusova 2

Vstopnice predprodaja 1500 
na dan koncerta 1000, 1800



PRIKLOPNIKI SO POSTALI 
KOT SPACE SHUTTLE
Z doslednim izvajanjem Zakona o varnosti v cestnem prometu so 
nastopili hudi časi za lastnike in uporabnike lahkih priklopnikov, 
takoimenovanih prikolic, s katerimi je dober del državljanov 
prepeljal ves mogoči material za gradnjo hiše, škropljenje 
vinograda ali selitev novoporočencev v garsonjero v sosednji ulici. 
Dober namen je povzročil neverjetne težave, obilo slabe volje in 
stroškov.
Parkirišče pri koprskem Avtoplusu je zadnje čase presenetljivo 
napolnjeno z lahkimi priklopniki vseh vrst, od tistih klasičnih, za 
prevoz peska in mivke, do tistih, bolj dodelanih, za prevoz gliserjev ali 
konjev. Da boste takoj razumeli resnost situacije bo morda najbolj 
sprav, da povemo takole: če smo vas na nujnost tehničnega pregleda in 
registracije lahkega priklopnika spomnili šele zdaj, potem vedite, da 
boste na vrsto za pregled prišli šele sredi poletja, saj imajo na 
Avtoplusu preglede naročene kot zdravniki specialisti, tja do srede 
junija. In če ste pomislili na to, da bi vozili priklopnik brez tehničnega 
pregleda, potem vas moramo opozoriti na to, da je kazen za tako 
početje do 90.000 tolarjev in odvzem treh točk. Ste se zdaj končno 
zavedli resnosti položaja?

PROBLEM HOMOLOGACIJE
Homologacija je izraz s katerim razumemo preverjanje ustreznosti 
določenih materialov in njihovih izdelkov glede na sprejete standarde. 
Homologacija ima v Sloveniji negarivni predznak, saj smo jo spoznali 
po ukrepu, ki je začel veljati v letu 1993, zahteval pa je homologacijo 
vseh vozil, uvoženih v Slovenijo. Med vozila seveda sodijo tudi 
priklopniki, polpriklopniki in lahki priklopniki. Takrat smo stvar 
pripeljali tako daleč, da so na Tomosu, kot pooblaščenem servisu za 
izvajanje homologacije, pregledovali, če so novi Mercedesi in BMV - 
ji narejeni po naših standardih. Zadeva je bila tako vnebovpijoče 
neumna, da smo s tovrstnimi homologacijami prenehali in so atesti, 
opravljeni v tujini, veljali tudi pri nas. Konec koncev se rinemo v 
Evropo in če je nekaj preverjeno dobro za Evropejce mora biti tudi za 
nas.
Carina je v začetku še dosledno upoštevala ta določila, končno pa so 
tudi sami spoznali, da takdšno ravnanje nima nobenega smisla in takrat 
se je zsodilo. da so. verjetno tudi na lastno iniciativo, za skoraj leto dni 
prenehali pošiljati uvoznike avtomobilov in priklopnikov na 
homologacijo v Tomos ali kam drugam. Ta njihova življenskost se je 
zdaj, v primeru lahkih priklopnikov, pokazala kot dvorezen meč, saj 
zdaj lastniki takšnih lahkih priklopnikov nimajo potrdila, daje njihova 
»prikolica« atestirana pri nas, kar pomeni, dajo morajo specialistično 
pregledati slovenski strokovnjaki, čeprav so jo izdelali v eni najbolj 
znanih evropskih tovarn za proizvodnji priklopnikov. Če ima lastnik 
posebno »srečo«, potem je prikolica višjega razreda, takšna z naletno 
zavoro, ki je ne morejo pregledati in homologirati v koprskem 
Avtoplusu, ampak jo je treba odpeljati v Ljubljano na Ljubljanski 
potniški promet kjer prijazni fantje povedo, da lahko dajo soglasje le 
za takšne naletne zavore, ki jih ob vzvratni vožnji ni treba odblokirati, 
v nasprotnem priklopnik »ne gre skozi«. Povrhu vsega pa se zaplete 
tudi pri višini nekaterih prioklopnikov, kar je posamezne uvoznike iz 
Slovenije stalo že na kupe papirja in nekaj kilogramov živcev in 
potrpljenja. Med takšnimi je tudi izolski proizvajalec gumijastih 
čolnov Novomar, ki čolne prodaja skupaj s priklopniki vrhunske 
italijanske proizvodnje, vendar nekateri njihovi modeli niso »šli skozi« 
slovensko testiranje.

Kaj pravijo na ministrstvih
Na Ministrstvu za ceste povedo, da nimajo prav nič s temi zapleti, saj 
oni le izdajajo dovolilnice za uporabo cest za tovorna vozila s 
priklopniki in nič več. Na ministrstvu za notranje zadeve nam je g. 
Janez Mužec (tel.: 061 216 730) povedal, da zakon pač velja in da ga 
je treba spoštovati. Ob tem je spomnil na to, da po naših cestah vozijo 
najrazličnejši priklopniki dvomljive vzdržljivosti in kvalitete izdelave, 
zato je bil takšen ukrep potreben, hkrati pa je povedal, da niso oni tisti, 
ki naj preverjajo usklajenost evropskih normativov z našimi in da 
moramo odgovore poiskati na Ministrstvu za znanost in tehnologijo. 
Na tem ministrstvu, natančneje na MZT USM (Ministrstvo za znanost 
in tehnologijo, urad za standarde in meritve) je g. Miha Lukman (Tel.: 
061 17 83 000) pojasnil, da večjih težav ne bi smelo biti, saj naši

Tako-le je zaflnje čase zasedeno parkirišče koprskega Avtoplusu

standardi prav nič ne odstopajo od tistih, ki veljajo v Evropi, zato 
se ne bi smelo zgoditi, da bi imeli težave z atesti lastniki priklopnikov 
znanih proizvajalcev iz Evrope. Sicer pa je predlagal, da se o detaljih 
pogovorimo s strokovnjaki na Ljubljanskem potniškem prometu, 
kjer opravljajo preglede za vse lahko priklopnike s skupno težo nad 
750 kg. in tiste, ki imajo vgrajeno naletno zavoro (ta omogoča 
blokiranje koles priklopnika v primeru hitrega zaviranja vlečnega 
vozila). Na Ljubljanskem potniškem prometu (Tel.: 061 159 41 47) so 
povedali, da težav pri priklopnikih znanih proizvajalcev ne bi smelo 
biti, razen v primeru, če so naletne zavore starega tipa in še nekaj 
malenkosti. Več težav pa je pri lahkih priklopnikih v samoproizvodnji, 
saj je treba v tem primeru imeti s seboj načrt priklopnika, opis z vsemi 
merami, račune za vgrajen material in še kaj. Tega pa samograditelji v 
večini primerov seveda nimajo.

Konkretne težave
Če odmislimo vse tiste, ki so doslej, z doma narejenimi lahkimi 
priklopniki, prevažali vse mogoče stvari za dom in njivo, potem imajo 
trenutno največ težav proizvajalci ali prodajalci različnih plovil in 
športna društva in klubi, katerih dejavnost je tesno povezana s 
prevozi z lahkimi priklopniki. Za specifične potrebe so si, naprimer 
jadralci ali veslači, priredili lahki priklopnik, ki ga zdaj enostavno ne 
morejo registrirati, saj so ga kupili v Italiji, ko jih pri nas niti niso 
izdelovali, zdaj pa ta priklopnik ne ustreza več standardom, ki jih 
morajo spoštovati v organizaciji, kije zadolžena za izvajanje tehničnih 
pregledov. Zapleta se pri naletnih zavorah, pri skupni teži, pri 
vijakih, težišču, označbah in še kje. Koprski uvoznik lahkih 
priklopnikov ameriške izdelave ima ob tem toliko težav, da je menda 
sklenil prenehati s to dejavnostjo, saj ameriški standardi pri nas ne 
veljajo, čeprav se na prvi pogled vidi, da je tam izdelan priklopnik 
izdelan iz močnejših materialov kot evropski.

Na kaj je treba paziti.
Paziti je treba prav na vse, od vijakov do označb. Vijaki, ki so 
uporabljeni pri izdelavi priklopnika morajo imeti določeno trdnost 
(8.8) in matico s plastičnim vložkom, ki onemogoča odvijanje 
(kontramatice ne zadoščajo). Kljuka s katero prikolico pritrdimo na 
vlečno vozilo mora imeti najmanj 60 mm širine (stane cca 7.000 sit, je 
atestrirana, na njej pa piše, da vzdrži 1.200 kg, čeprav se na prvi pogled 
zdi zelo slabotna), zelo pomembna je svetlobna označba priklopnika, 
končno pa ne gre spregledati tega, da je za vožnjo priklopnikov s 
skupno težo nad 750 kg treba imeti vozniški izpit E kategorije. 
Nedvomno je vztrajanje na standardih, ki bodo omogočali varno 
vožnjo po naših cestah tudi s priklopniki potrebno, saj smo doslej 
na cesti lahko srečali najrazličnejše priklopnike, ki so bili 
potencialni povzročitelji nesreč. Res pa je tudi, da smo, kot že 
tolikokrat doslej, postavili tako visoke standarde, da smo iz 
normalizacije stanja naredili paranoično stanje v katerem ne dobijo 
dovoljenj niti lastniki evropsko priznano varnih priklopnikov. Krivda je 
še najmanj pri tistih, ki so zadolženi za opravljanje tehničnih pregledov 
(v našem primeru Avtoplus Koper. (Tel.: 21 370), zato pa bi lahko bili 
bolj življenski na Ministrstvu za znanost in tehnologijo, saj bi lahko 
predlagali tudi tako-le: Ustrezne inštitucije naj opravijo tehnične 
preglede vseh lahkih priklopnikov in dajo soglasje vsem za katera 
ocenijo, da so za prevoz določene teže tovora primerna.
Toda kaj, ko si v tej državi sploh ne zaupamo več.

(Mef)
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Center za kulturo, šport in prireditve Izola 
KULTURNI CENTER IZOLA 

TEL.: 645 571,643 513

KOLEDAR PRIREDITEV 
FERRLAR 1999

četrtek, 25. februarja ob 18.00, Kulturni dom 
Nada Morato

POPOTOVANJE PO IZOLSKEM 
PODEŽELJE

Dobrodošli !
Z vami bomo obiskali kraje med Baredi in Staro vasjo ... 

Predstavitev knjige.
Vstopnine ni !

SREDISCE
Matična knjižnica Izola v

ZA SAMOSTOJNO UČENJE
KAJ JE?

Je prijetno opremljen prostor, kjer se lahko samostojno učite in si bogatite znanje 
tujih jezikov z multimedijskimi programi.

KDO SE LAHKO UČI?
Če ste zaposleni ali brezposelni, študent ali dijak 
Če se raje učite sami, v miru 
Če Vas pritegnejo zanimive vaje, šaljivi teksti 
Če Vam je všeč sprotno preverjanje in napredovanje 
Če želite sami izbirati učni čas 

' Če uživate v delu z računalniki
Učenje v središču je BREZPLAČNO

pogoj je članstvo v Matični knjižnici Izola ter vnaprejšna rezervacija na tel.: 646 700. 
Kontaktna oseba je Majja GREGOROVIČ 

URNIK: PO - PE od 9 do 14 ure, ČETRTEK od 16 do 18.30 ure.

petek, 26. februarja ob 20.00, Kulturni dom 
Prešernovo gledališče Kranj 

Svetlana Makarovič
TETA MAGDA komedija širokega dometa 

režija : Dušan Mlakar
Igra prikazuje prizadevanje ženitne posrednice tete Magde, da bi gospodični 
Pavlini našla moža. IVO GODNIČ / teta Magda / je oblikoval svoje notranje 

bogto in navzven razsipno damo s tolikšno suverenostjo in prepričljivostjo, da 
je videti kot bi mu bila čudaška teta Magda pisana na kožo. 

Predstava je za abonma in za izven.
Vstopnina : 1.600 SIT predprodaja, 1.800 SIT na dan predstave 

Rezervacija in prodaja vstopnic v galeriji Alga na Kristanovem trgu 1 v Izoli,
telefon: 648-439

sobota,27. februarja ob 20.00, Kulturni dom 
Skupnost Italijanov Izola, vabi na ogled predstave - komedije

" Samo minuta "
Gostuje gledališče La Compagnia Teatrale 

AMICI DI SAN GIOVANNI iz Trsta.
Vstopnina: 800 SIT, študentje, upokojenci : 500 SIT

V soboto, 6. marca se bo ob 18.30 pričela jubilejna
30. Primorska poje.

V kulturnem domu Izola bodo nastopili:
Pevska skupina UPANJE iz Ilirske Bistrice, MoPZ SKALA Gabrje , MoPZ 

SLAVNIK Hrpelje Kozina, Oktet SIMON GREGORČIČ Kobarid, MePZ
RADO SIMONITI Dobrovo in MePZ STANKO PREMRL Podnanos.

AVDITORIJ PORTOROŽ
petek, 26.2. ob 20.30 uri

baletna predstava
Teatro comunale Giuseppe Verdi

ŠEHEREZADA
V sredo, 10 marca bodo člani pevskega zbora Društva upokojencev Izola

prejeli
Gallusova priznanja za uspešno in dolgoletno 

delo v ljubiteljski glasbeni dejavnosti

ki jih podeljuje SKLAD RS za ljubiteljske kulturne dejavnosti.

Priznanja bodo pevci prejeli na Občnem zboru društva, ki se bo pričel ob 
17. uri v Hotelu Marina.

OBVESTILA
Območna izpostava SKLADA Izola in Koper organizirata od 24. do 26. marca

Medobmočno srečanje gledaliških skupin.
Skupine bodo nastopile v Kulturnem domu Izola in v Gledališču Koper. 

Soorganizatorja prireditve sta Center za kulturo, šport in prireditve in Zveza 
kulturnih društev Mestne občine Koper.

Prijave sprejemamo do 8. marca na sedežu Območne izpostave SKLADA 
Izola, Drevored 1. maja 9. Informacije lahko dobite na tel. 600 830.

solisti: Raffaele Paganini in Susanna Proja
sobota, 27.2, ob 16 in 18 uri in nedelja 28.2 ob 16 uri

BABE - PUJSEK V MESTU
sobota, 27.2, ob 20.30 uri in nedelja, 28.2 ob 18 in 20.30 uri

HELENINA LJUBEZEN
_ _̂
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ŽE IN ŠE GRIPA
Pred tedni sem v tej rubriki že razpredal o gripi, predvsem pa o 
ravnanju, če zbolimo ter o pomenu cepljenja.
Kdor zadnji mesec statistično spremlja porast dihalnih obolenj pa 
tudi kdor opazuje, kako iz dneva v dan zmanjkuje sodelavcev, 
sosedov, kako legajo v posteljo družinski člani, lahko mirno trdi: 
"sedaj smo pa tam".
Danes smo prepričani v naprednost in mogočnost medicine in nas pojav 
večjega števila obolelih ali pa težje oblike gripe nekako presenetijo: 
kako je to mogoče pri vsej medicini, pri vseh antibiotikih in vitaminih?

#

Glavni akter in njegove žrtve.
Ne smemo pozabiti, da gripo povzročajo 
virusi, ti "napol tič napol miš organizmi" - 
vsaj kar se tiče definicije živosti organizma. 
Nimajo namreč vseh značilnosti, ki 
opredeljujejo življenje, niti sestave, ki bi 
bila zelo podobna bakterijam, pri katerih 

L medicina bije dokaj mogočno (pa nikoli

novimi antibiotiki. Nak, virusi se ne dajo 
speljati na antibiotične limanice.
Vsaj za tiste, ki povzročajo gripo in gripi 

podobna obolenja, lahko rečemo, da jim prija zimski čas, številni ljudje 
v zaprtih prostorih, glede intenzitete, prizadetosti pa predvsem tisti s 
kroničnimi pljučnimi obolenji, z napakami srčnih zaklopk, s 
srčnimi obolenji, oslabeli, nepomični in otroci ter starejši Nevarnost 
preži tudi na nosečnice do četrtega meseca nosečnosti.

Dnevnik dogajanja.
Ker je obolevnost zanje dni v porastu, še enkrat na kratko ponovimo 
potek bolezni. Dokaj značilno je, da se temperatura dvigne kaka dva 
dneva po tistem, ko smo prišli nevede v kontakt z virusom (kašelj 
nekoga v zaprtem prostoru, slina, poljub... Pojavi se mrzlica in 
temperatura tudi preko 39 st. C, bolečine v hrbtu, nogah, glavobol, 
pretirana občutljivost na svetlobo, bolečnsot izza zrkel. Dihala na 
začetku niso kaj prida prizadeta: pekoče suhi žrelo, pekočine pod 
prsno kostjo, suh kašelj, nahod. Kasneje se prizadetost dihal stopnjuje. 
Kašelj je lahko izjemno dražeč, včasih z izpljunkom. Solzenje se 
stopnjuje. Po dveh ali treh dneh se opisani simptomi in temperatura 
hitro unesejo, čeprav tudi petdnevna vročina ni neobičajna. Šibkost, 
hitra utrudljisvost, potenje v sledečih nekaj dnevih počasi uplahnejo, 
nekateri pa so lahko še po dveh tednih taki, kot bi jih povozil valjar. 
Hujši bronhitis, pljučnica lahko nastaneta že kar kot poseben začetek 
gripe. Najavljajo jih očitno težko dihanje, modrikavost bolnika, 
krvavkast izpljunek, splošna huda prizadetost.
Takoimenovane komplikacije so dodatna, kasnejša bakterijska 
infekcija predvsem dihal (bronhitis, pljučnica) zaradi oslabelosti od 
gripe prizadetega organizma. Prepoznamo jih po tem, da temperatura, 
izkašljevanje, druge zgoraj opisane težave intenzivno vztrajajo še po 
petem dnevu. Tudi naknaden dvig temperature najavlja možnost 
komplikacij. Enak pomen imajo stopnjevanje težjega dihanja, 
modrikavost, krvavkast izpljunek, piskanje ali hropenje v prsih.
Katera in kako bojevita bakterija se bo dodatno naselila in povzročila 
gornje komlikacije je odvisno od okolja v kateres se nahaja bolnik. 
Morebiti tega ne pričakujete, toda v bolnišnici so tovrstne bakterije bolj 
pasje, oziroma strokovno rečeno - bolj neobčutljive na običajne 
antibiotike ali pa so drugačne vrste. Take bakterije rade napadejo tudi 
starejše ali sicer že od prej oslabele, predvsem negibne bolnike. Ostali 
domači bolniki se moramo (na srečo) zadovoljiti z nekaj manj 
napadalnimi klicami. Običajno se zdravniki v primeru komplikacije 
odločijo za antibiotično terapijo. In seveda tudi za drugo, pač glede na 
posledice v organizmu.
Prepoznava gripe je dokaj lahka, ampak le tedaj, če gre za epidemijo in 
tipično sliko in potem sklepamo z visoko verjetnostjo na infekcijo z 

virusom gripe. Tudi pojava bolezni pri sodelavcih ali med ostalimi 
družinskimi člani je v diagnostično pomoč.

Razen, če gre za rizičnega pacienta ali za neobičajno prizadetega, 
takojšen obisk pri zdravniku (ali zdravnika na domu), ni potreben. Celo 
škodljiv je, tako za bolnika, ki tedaj najbolj potrebuje počitek ne pa 
prevoz in hojo ter čakanje, kot za ostale sedeče in stoječe v čakalnicah, 
ki morebiti sploh (še) niso inficirani in jih bo njegova prisotnost 
osrečila še z dodatno gripo. Tudi obiski v bolnikovi sobi naj bodo kratki 
in bolnik naj nima kontakta s potencialno ogroženimi družinskimi 
člani. Samoumevno je, da prostore večkrat dnevno zračimo.
Ni pa napak, da svojega zdravnika obvestimo o obolenju in se z njim ali 
z medicinsko sestro posvetujemo o splošnih ukrepih, o bolniškem 
staležu in o morebitnem kasnejšem obisku pri njem. Na tak način bomo 
krepko zmanjšali gnečo v čakalnicah, manj bomo ogrožali druge in 
izboljšali svoje počutje brez nepotrebnih odhodov z doma.
Prejšnje slabe izkušnje, siceršnja oslabelost, šibkost, predhodne že 
omenjene bolezni, intenziven ali neobičajen potek gripe pa so tehtni 
razlogi, da se damo pregledati zdravniku.
O zdravljenju ali bolje o lajšanju težav danes ne bo govora, ker so 
praktično vsi papirnati in drugi mediji te dni polni nasvetov.

Tudi zaključek je tu.
Morebiti bi omenil premalo upoštevano vedenje, daje doživetje bolezni 
lahko pozitivna izkušnja: zazrimo se vase, upočasnimo vsaj tokrat 
ritem življenja, razmislimo tudi o drobnih radostih, ki so sicer 
samoumevna: sveža rjuha, dobrotna domača roka z dobrim domačim 
zeliščnim čajem, morebiti kakšno zdravilo po prababičinem receptu, 
krepilen spanec brez "krivde" tudi čez dan, ležernost, pogovor z 
domačimi, zavedanje in užitek v občutku, da nam gre na bolje... in daje 
lepo biti zdrav in bogatejši tudi zaradi takih spoznanj.
"Da, da" bi rekel Mali princ, "bistvo je skrito očem."

dr. Andrej Demikovič

VPRAŠANJA IN ODGOVORI 
IZ OBČINSKEGA INFORMATORJA
2. Otroško igrišče, ki je obstajalo zraven nove telovadnice v 
Livadah, so nepridipravi popolnoma uničili. Lahko bi se 
novozgrajeno zavarovalo z ograjo in zaklepalo, kar bi opravljal 
hišnik iz šole Livade?
-Vprašanje vzdrževanja (beri in varovanja) otroških igrišč je naloga, 
ki jo v uradu za družbene dejavnosti rešujejo. Pripravljajo program 
javnih del ki bo vključeval poleg varovanja otroških igrišč še 
manjša popravila igral in podobno. Program javnih del se pripravlja 
za vsa ograjena igrišča v občini.
3. Ureditev nekakšnega trga v centru Izole, kot je Tartinijev trg v 
Piranu, kjer bi se zbirali prebivalci in mladina, ki bi se lahko 
rolkala, kotalkala itd.
- Z ureditvijo Manziolijevega trga se ponuja priložnost nastajanja 
neke vrste novega stičišča občanov. Program ureditve ponuja tudi 
popolno zaporo prometa, postavitev klopi in zanimive programe v 
okoliških poslovnih prostorih.

HRANE ZA POL LETA
Izolski Rdeči križ je s pomočjo nekaterih Izolanov dobrega g-ca, tudi letos 
omogočil nekaterim povsem obubožanim Izrianom, da so prišli vsaj do 
toplega dnevnega obroka. Seveda gre posebej za tiste naše občane, ki imajo 
težave z državljanstvi in sploh težave z uveljavljanjem svojega statusa na 
Centru za socialno delo. Doslej so zbrali že za dtoraj pol leta dnevnih 
obrokov, seveda pa je potreb veliko več.
Če bi tudi Vi radi prispevali za topli obrok hrane za Gojka in druge s 
podobnimi težavami, potem lahko kakršenkoli znesek nakažete na Žiro 
račun št. 51430 - 678 - 80298 Rdeči križ Slovenije - območno 
združenje Izola, Ob starem zidovju 15a, s pripisom: Pomoč Njegič 
Gojku.

Takoj k zdravniku?

ZENSKE, ZAKAJ BI ČEPELE DOMA ?!?
Vsaj ob četrtkih zvečer se raje razgibajte v prijetni družbi ob veseli glasbi.

Vsak četrtek Vas ob 20.00 uri vabimo 
v plesno dvorano izolskega kulturnega doma na 

RAZGIBALNO TELOVADBO.
Za informacije pokličite

Center za kulturo, šport in prireditve, tel.: 645 - 571.
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KRIMIN ALIJE
Če ni dovolj domačih pa pridejo na pomoč tudi tuji preganjalci miru in 
mirnega spanja. Že prejšnji teden je minil v znamenju radoživih in 
predvsem glasnih gostov iz Attira in Ukrajine, tokrat pa so se pridružili 
novi turisti iz vzhodnih dežel. Obeta se torej zelo živahna turistična 
sezona na katero se je treba čimprej pripraviti: eno bodo naročili vato za 
ušesa, drugi pa že razmišljajo, kam se bodo odselili. Domači veseljaki pa 
so dobre volje, saj se bodo lahko malo prikrili za mednarodnimi hrupneži.

CESKI MARINARJI
Češka državljana sta se, kot temu 
strokovno rečemo, alkoholizirala, 
potem pa sta v marini ob privezu 
nadlegovala goste. Tudi policajev se 
nista prestrašila (ali pa jih nista 
spoznala) in sta žalila tudi njih ter se 
jim še uprla. Policaji so morali 
uporabiti silo, ki seji reče fizična sila 
in lisice, ki se jim reče sredstva za 
vezanje. Seveda so razboriteža 
pridržali, zjutraj pa so skupaj stopili 
še do sodnika za prekrške.

BOLGARSKI ČOČEK
Iz hiše je bilo slišati glasbo in 
prepevanje domačinom manj znanih 
napevov, zato so sosedje, ki nikakor 
niso mogli zaspati, poklicali na 
pomoč dečke. Ti so prišli na kraj 
veselice in ugotovili, da državljanki 
Bolgarije praznujeta rojstni dan. 
Dečki so sicer dodali svoje čestitke, 
potem pa bolj jezno pogledali in 
zagotovili sosedom mirno spanje.

PATER FAMILIA
Mož je v nedeljo odšel od doma okoli 
17. ure, domov pa seje vrnil okrog 22. 
ure in to precej podkurjeno dobre 
volje. Toliko dobre volje pa spet ni 
bil, da se ne bi spravil nad ženo in 
sinova, ter vse dobro pretepel. Tudi 
policista sta ga bolj stežka obvladala, 
saj sta morala uporabiti fizično silo in 
že zgoraj omenjena sredstva za

vezanje, nato pa sta veseljaka še 
pridržala v posebnih, v ta namen 
neopremljenih prostorih. Sodnik za 
prekrške bo menda zbral vse njegove 
zadeve in ga skupno denarno zelo 
dobro »nagradil.«

NI SAMO DROGA
Nimajo prav tisti, ki ambasado 
Gavioli nenehno povezujejo z drogo. 
Tam se dogajajo tudi druge manj 
nevarne reči. Tako sta dva 
obiskovalca izolske diskoteke 
prijavila nasilni odvzem nakita s 
strani neznanih storilcev (po domače 
soju neznanci oropali). Dečki primer 
obravnavajo, krog osumljencev pa se 
počasi a zanesljivo oži.

TOKRAT V LIVADAH
Spet je bila v prometni nesreči 
ranjena starejša oseba in spet je šlo za 
pešca, ki je doživel srečanje z 
avtomobilom. V Livadah je namreč 
tovornjak povozil starejšo žensko, do 
zaključka redakcije pa še nismo 
izvedeli za posledice.
Dečki so v prejšnjem tednu obravnavali 
še 7 kaznivih dejanj kot so tatvine, 
poškodovanja in drugo, ter 3 prometne 
nesreče, od tega eno s pobegom, vendar 
so pobeglega že odkrili 
Za dodatek pa so obravnavali še prihod 
novega komandirja, ki je že prvi dan 
prinesel veliko spremembo - povprečno 
starost policijske postaje zmanjšal še za 
kakšno leto.

IZGUBLJEN ZAKON
Se še spominjate panike 
predprejšnjega poletja, ko so 
inšpektorji zasukali pete in se lotili 
nadzora izvajanja kadilskega 
zakona. Gostilne so se razdelile na 
pol, kavarne so skoraj ostale brez 
dela, celo na gostinskih terasah so 
se ponekod pojavili napisi, da je 
kajenje prepovedano. Hkrati s tem 
zakonom je potekal tudi nadzor 
napisnih tabel za cigarete in pijače, 
izginjali so reklamni dežniki, 
pivovarne so hitele z zamenjavo 
opozorilnih tabel.
Vajeni takšnih potez države, ki 
izgublja stik z realnostjo in išče 
možnosti, da pobere denar 
državljanom, v prepričanju, da ga 
vsaj oni še imajo, smo tudi kadilski 
zakon sprejeli z rezervo, čeprav so 
izkušnje iz tujine govorile, da se 
kadilcem črno piše. Slabi dve leti po 
veliki paniki lahko brez strahu prižgete cigareto v skoraj vsaki gostilni, 
restavraciji, kafiču ali drugem javnem prostoru, lastniki ali najemniki vam 
bodo kvečjemu namignili, daje sicer prepovedano, vendar pa ...
Tako seje še enkrat pokazalo, da skrajnosti niso nikoli dobre. Iz naroda, ki 
mu med prsti stalno gori prižgana cigareta pač ni mogoče v tednu dni 
narediti narod nekadilcev. Dokaz je tudi znana kadilnica pred dvorano 
občinskega sveta, kjer preživljajo seje tisti občinski svetniki, ki jih 
izgubljeni zakon ni uspel spreobrniti. Kadilnica je dejansko na vhodu v 
dvorano, kar pomeni, da morajo tudi nekadilci skozi tisti značilni oblak 
cigaretnega dima, vendar vprašanja na to temo na seji še ni bilo.

DIMNIKAR ŽE VE
Še ena zima bo kmalu mimo in še enkrat jo bomo, kot vse kaže, odnesli brez 
večjih nesreč, saj smo letos zabeležili vsega dva dimniška požara, čeprav bi 
bilo treba večino dimnikov v Izoli temeljito očistiti.
Seveda to ni niti lahka niti preprosta naloga in naš dobri stari dimnikar ve, da 
sta potrebni za takšno mesto več kot dve dimnikarski roki. Vsaj po 
obsežnosti pravilnikov in odlokov o izvajanju dimnikarske službe in po

NOČNI ODPADARJI

Problem odlaganja gradbenih odpadkov postaja vse bolj pereč. Stavbenik je pred 
časom zaprl nekdanje odlagališče v kamnolomu, komunalna deponija ni namenjena 
tem odpadkom, gradbinci pa še vedno gradijo in material je nekam pač treba 
odvažati. Tisti najpogumnejši se seveda odločijo za najkrajšo pot, to je odlaganje 
odpadnih materialov kar ob cesti in če je že pred tem tam bilo smetišče je takšen kraj 
še posebej primeren. Med takšnimi, najbolj znanimi črnimi odlagališči je to ob cesti 
za Šared, zelo "popularno" pa postaja tudi odlagališče pri Medoših, ki ga uporabljajo 
okoliški prebivalci in tudi nekateri od drugod, občasno kdo dopolni tudi 
takoimenovano "deponijo" Marinvesta pred hotelom Delfin, nekateri pa pustijo 
svoj kupček tudi blizu kamnoloma
Problem odlagališča je namreč povsem odprt. Po mnenju strokovne službe v Izoli 
prostora zanj ni (čeprav je kar nekaj usekov na podeželju, ki bi jih lahko na ta način 
zapolnili), do dogovora o ureditvi odlagališča v kamnolomu pri Kopru pa je 
verjetno še daleč. Gradbinci pa delaj in vedo kam z odpadnim materialom.________

dolgih razpravan o rem, Kdo naj to dejavnost opravlja bi lahko sodili, da gre 
za eno najpomembnejših dejavnosti v mestu.
Pa vsi vemo, da ni tako, 
sicer bi bila koncesija za 
opravljanje dimnikarske 
službe razpisana pred 
kurilno sezono, ne pa šele 
v naslednjih dneh, 
občinski redarji in 
inšpektor pa bi pogosteje 
kaznovali tiste voznike, 
ki zaparkirajo dostope v 
posamezne dele mesta.
Nedavna izkušnja iz 
Tržiča, kjer so gasilci, 
namesto da bi gasili 
požar, odvažali parkirane 
avtomobile, ki so jim 
zaprli pot do pogorišča, 
se v Izoli zlahka ponovi v 
vsakem trenutku na 
vsakem koraku.

Četrtek

deževno
max.11
min.-3

Petek Sobota Nedelja

sončno sončno del.oblačno
max.13 max. 15 max. 13
min. 1 min.O min.O
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